
Z á p i s 

z 5. veřejného zasedání Zastupitelstva obce Rájec, 

konaného dne 24. dubna 2023 v 18:00 hodin v KD v Rájci. 

 

 

Přítomni: p. Vladimír Hroch, Ing. Jan Leimer, Mgr. Josef Zika, Ing. František Žák,  

Ing. Marek Papoušek, Bc. Jan Beran, p. Martin Smička – zastupitelé obce 

 

 

Občané dle prezenční listiny.  

 

 

Zasedání Zastupitelstva obce Rájec bylo zahájeno v 18:05 hodin starostou obce  

panem Vladimírem Hrochem. Starosta konstatoval, že zasedání bylo řádně svoláno a informace 

podle § 93 odst. 1 zákona o obcích byla na úřední desce Obecního úřadu Rájec zveřejněna 

v souladu se zákonem po dobu nejméně 7 dní před zasedáním, a to od 17. dubna 2023  

do 24. dubna 2023 včetně. Současně byla tato informace zveřejněna na elektronické úřední desce 

a vyhlášena místním rozhlasem. 

Zápis z 4. veřejného zasedání ověřovatelé zápisu bez námitek ověřili svým podpisem. 

Starosta přivítal všechny přítomné a konstatoval, že dle prezenční listiny je přítomno sedm členů 

zastupitelstva a zasedání zastupitelstva obce je usnášeníschopné. 

 

 

Zapisovatelka: p. Eva Ospálková 

Ověřovatelé zápisu: Ing. František Žák, Ing. Jan Leimer 

 

 

Starosta seznámil přítomné s návrhem programu v souladu s pozvánkou předanou členům 

zastupitelstva a v souladu s informací zveřejněnou na úředních deskách: 

 

 

Navržený program: 

2023.5.1 Schválení programu 

2023.5.2 Rozpočtová opatření 

2023.5.3 Zrušovací OZV ke zrušení OZV 2/2021, o místním poplatku za systém 

odpadového hospodářství  

2023.5.4 Žádost o převod pozemků z ÚZSVM dle seznamu (3) 

2023.5.5 Schválení inventarizační zprávy majetku obce za rok 2022 

2023.5.6 Výsledek kontroly hospodaření obce za rok 2022 

2023.5.7 Schválení ČEZ přípojka hřiště 

2023.5.8 Schválení veřejnoprávní smlouvy – projednávání přestupků 

2023.5.9 Schválení zapojení obce Rájec do iniciativy „Pakt starostů a primátorů EU 

v oblasti klimatu a energetiky“ 

2023.5.10  Různé 

 

 

Před hlasováním dal starosta všem přítomným možnost vyjádřit se k návrhu programu. Žádný 

návrh na úpravu programu nebyl podán.  

 

 

ad 2023.5.1 Schválení programu 

Hlasování o navrženém programu:   

Pro: 7   Proti: 0 Zdržel se: 0  
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ad 2023.5.2 Rozpočtová opatření 

Rozpočtové opatření č. 1/2023 bylo schváleno dne 31. ledna 2023. Rozpočet příjmů byl navýšen 

o 48 600 Kč. Nejvyšší položkou 38 600 Kč byly příjmy „Neinvestiční transfery na volbu 

prezidenta ÚZ“. Rozpočet výdajů byl zvýšen o 175 600 Kč, a to zejména v paragrafu 

„Zastupitelstvo“, kde došlo k navýšení o 81 000 Kč za odvody SZ, odvody ZP a odměny ZO. 

V části financování bylo zapojení čerpání přebytku hospodaření minulých let  

částkou 127 000 Kč. 

Rozpočtové opatření č. 2/2023 bylo schváleno dne 31. března 2023. Rozpočet příjmů byl 

navýšen o 877 772,36 Kč. Rozpočet výdajů byl zvýšen o 877 772,36 Kč. Zapojení přebytku 

hospodaření minulých let nebylo. 

Všechna rozpočtová opatření jsou zveřejněna na elektronické úřední desce obce Rájec. 

Rozpočtová opatření byla dle pověření zastupitelstva schválena starostou a místostarostou. 

Zastupitelé byli s rozpočtovými změnami seznámeni. Žádné připomínky nebyly vzneseny. 

Zastupitelstvo bere na vědomí 

 

 

ad 2023.5.3 Zrušovací OZV ke zrušení OZV 2/2021, o místním poplatku za systém 

odpadového hospodářství 

Ministerstvo vnitra ČR upozornilo, že je potřeba schválením zastupitelstva obce zrušit  

Obecně závaznou vyhlášku 2/2021, o místním poplatku za obecní systém odpadového 

hospodářství. Platná je již Obecně závazná vyhláška 1/2022, o místním poplatku za obecní 

systém odpadového hospodářství. Po schválení zastupitelstva obce bude vložena zrušovací 

vyhláška do Sbírky právních předpisů. 

Hlasování o schválení zrušovací Obecně závazné vyhlášce 1/2023, kterou se ruší Obecně 

závazná vyhláška 2/2021, o místním poplatku za systém odpadového hospodářství: 

Pro: 7   Proti: 0 Zdržel se: 0  

 

ad 2023.5.4 Žádost o převod pozemků z ÚZSVM dle seznamu (3) 

Úřad pro zastupování státu ve věcech majetkových zveřejnil seznam pozemků nedostatečně 

identifikovaných vlastníků v katastrálním území Rájec u Zábřeha. Starosta informoval, že je 

možnost podat žádost o bezúplatném převodu třech pozemků (ostatní komunikace nebo silnice) 

parc. č. 1 204/6 o výměře 230 m2, parc. č. 1 204/7 o výměře 40 m2 a parc. č. 1 358/7 o výměře  

40 m2, které sousedí s obecními pozemky. Seznam pozemků nedostatečně identifikovaných 

vlastníků je zveřejněn na úředních deskách Obecního úřadu Rájec do 1. ledna 2024. 

Hlasování o schválení podání žádosti bezúplatného převodu pozemků v katastrálním území 

Rájec u Zábřeha, parc. č. 1 2014/6 o výměře 230 m2, parc. č. 1 204/7 o výměře 40 m2 a  

parc. č. 1 358/7 o výměře 40 m2 u Úřadu pro zastupování státu ve věcech majetkových:  

Pro: 7   Proti: 0 Zdržel se: 0  

 

ad 2023.5.5 Schválení inventarizační zprávy majetku obce za rok 2022 

Zastupitelé byli seznámeni s inventarizační zprávou ze dne 30. ledna 2023. Inventarizace 

majetku, pohledávek a závazků obce Rájec byla provedena ke dni 31. 12. 2022. Osoby 

odpovědné za majetek byly členy inventurní komise. Dle plánu inventur byl zjištěn skutečný stav 

majetku, pohledávek a závazků a ostatních inventarizačních položek rozvahy a podrozvahy. 

Inventarizační rozdíly nebyly zjištěny. Součástí zprávy je také přehled majetku navrženého 

k vyřazení.  

Pan Martin Smička upozornil, že v příští inventuře bude potřeba vyřadit nepotřebné staré 

hasičské hadice z hasičárny. 

Další připomínky a dotazy nebyly vzneseny. 

Hlasování o schválení Inventarizační zprávy za rok 2022 k provedené inventarizaci majetku, 

pohledávek a závazků obce Rájec:     

Pro: 7   Proti: 0 Zdržel se: 0  
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ad 2023.5.6 Výsledek kontroly hospodaření obce za rok 2022 

Starosta seznámil přítomné se Zprávou o výsledku přezkoumání hospodaření obce Rájec  

za rok 2022. Závěrečná kontrola proběhla 16. února 2023 a byla vykonána pracovníky Krajského 

úřadu Olomouckého kraje. Při přezkoumání hospodaření obce Rájec za rok 2022 nebyly zjištěny 

chyby a nedostatky. Zpráva bude také součástí závěrečného účtu obce Rájec za rok 2022, který 

má být schválen zastupitelstvem obce do konce června letošního roku. 

Zastupitelstvo bere na vědomí  

 

ad 2023.5.7 Schválení ČEZ přípojka hřiště 

Obec plánuje vybudovat přípojku NN na hřiště pro zapojení šaten a budoucího zázemí. Je 

potřeba uzavřít smlouvu o připojení odběrného elektrického zařízení k distribuční soustavě do 

napěťové hladiny 0,4 kV (NN) č. 23_SOP_01_4122130736 v katastrálním území Rájec u 

Zábřeha, parc. č. 154/3 s ČEZ Distribuce, a.s. Přípojka bude realizována s pokládkou sítě NN do 

země. Starosta informoval, že projektová dokumentace bude v nejbližší době dokončena a 

předána firmě ČEZ.  

Ing. Marek Papoušek se zeptal, kdy budou dokončené práce pokládky vedení NN do země na 

horním konci vesnice. Dále upozornil, že bude nutná oprava silnice a odstranění hromad s hlínou 

vzniklé při pracích na této stavbě. 

Starosta slíbil, že se spojí s firmou EMONTAS s.r.o, která práce prováděla a bude s ní dané 

problémy řešit a trvat na odstranění nedostatků. Dále oznámil, že je podaná žádost na POV pro 

získání dotace na rekonstrukci veřejného osvětlení. Prozatím nerealizovaná rekonstrukce 

veřejného osvětlení brání dokončení stavby.  

Hlasování o schválení uzavření smlouvy o připojení odběrného elektrického zařízení 

k distribuční soustavě do napěťové hladiny 0,4 kV (NN) č. 23_SOP_01_4122130736 

v katastrálním území Rájec u Zábřeha, parc. č. 154/3 se společností  

ČEZ Distribuce, a. s. a pověření starosty k podpisu smlouvy:     

Pro: 7  Proti: 0 Zdržel se: 0  

 

ad 2023.5.8 Schválení veřejnoprávní smlouvy – projednávání přestupků 

Město Zábřeh zaslalo obci Rájec veřejnoprávní smlouvu týkající se zajištění výkonu přenesené 

působnosti na úseku projednávání přestupků. Smlouva se uzavírá na tři roky, platnost stávající 

smlouvy končí 30. června 2023. Nová smlouva se uzavírá na dobu určitou, a to do  

30. června 2026, s právní platností nejdříve od 1. července 2023. Dohodnutá výše úhrady 

nákladů za každý oznámený přestupek činí 3 000 Kč. Vyúčtování úhrady nákladů za kalendářní 

měsíc, ve kterém bude výkon přenesené působnosti na úseku projednávání přestupků pro obec 

Rájec uskutečňován, provede město Zábřeh vždy k poslednímu dni příslušného kalendářního 

měsíce. Jeden stejnopis uzavřené smlouvy obdrží Krajský úřad Olomouckého kraje. Starosta 

uvedl, že smlouvu je třeba uzavřít, protože obec nemá přestupkovou komisi. 

Zastupitelé se dotázali, zda víme, kdo dané přestupky spáchal a zda úhradu 3 000 Kč můžeme po 

daném občanovi zpětně vymáhat. 

Starosta odpověděl, že obec dostane informaci o počtu a kategorizaci přestupků, ale jména 

nejsou uvedena. Vymáhat úhradu je možné jen soudně, ale dotáže se právní kanceláře na 

možnosti a podmínky vymáhání a bude zastupitele informovat. 

Hlasování o schválení uzavření veřejnoprávní smlouvy týkající se zajištění výkonu 

přenesené působnosti na úseku projednávání přestupků mezi městem Zábřeh zastoupeným 

starostou města RNDr. Mgr. Františkem Johnem, Ph.D. se sídlem Zábřeh, Masarykovo 

nám. 510/6, PSČ 789 01 a obcí Rájec zastoupenou starostou obce Vladimírem Hrochem se 

sídlem Rájec 98, PSČ 789 01 a pověření starosty k podpisu smlouvy:     

Pro: 7  Proti: 0 Zdržel se: 0  

 

ad 2023.5.9 Schválení zapojení obce Rájec do iniciativy „Pakt starostů a primátorů EU 

v oblasti klimatu a energetiky“ 

Starosta zastupitele seznámil se zapojením obce do plánu MAS Horní Pomoraví ohledně vzniku 

iniciativy „Pakt starostů a primátorů EU v oblasti klimatu a energetiky“. Účast je zdarma a 
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vstupem do paktu vzniká každému členovi závazek ke snížení emisí CO2 nejméně  

o 40 % do roku 2030 oproti výchozímu stavu v roce 1990 a zvýšení odolnosti vůči lokálním 

dopadům klimatických změn (sucho, extrémní vedro, přívalové deště atd.). Povinností každého 

člena je zpracovat do dvou let Akční plán udržitelného zdroje energie a boj proti změně klimatu. 

Zpracovaný plán bude zohledňován při získávání dotací nejen pro obec, ale i firmy v obci. 

Hlasování o schválení zapojení obce Rájec do iniciativy „Pakt starostů a primátorů EU 

v oblasti klimatu a energetiky“:     

Pro: 7  Proti: 0 Zdržel se: 0  

 

ad 2023.5.10 Různé 

1. Krizový plán obce Rájec 

Starosta přítomné informoval o aktualizaci povodňového plánu obce a povodňové komise. 

Zastupitelům byl předložen seznam členů krizového štábu. Krizový plán je součástí digitálního 

povodňového plánu a s lokálním varovným systémem tvoří projekt – Protipovodňová opatření 

obce Rájec. 

Zastupitelstvo bere na vědomí  

 

2. Žádost o převod pozemku 

Obec Rájec obdržela z Olomouckého kraje žádost o bezúplatném převodu pozemku (ostatní 

plocha) parc. č. 1 358/3 o výměře 1 028 m2, komunikace v lokalitě směrem na Leštinu. Jedná se 

o převod pozemku z vlastnictví obce Rájec do vlastnictví Olomouckého kraje, do hospodaření 

Správy silnic Olomouckého kraje, příspěvkové organizace. Zastupitelstvo obce Rájec před 

schválením žádosti zveřejní záměr Olomouckého kraje o převodu pozemku. Informace bude 

viset po dobu 14 dní na fyzické a elektronické úřední desce obce. Na dalším veřejném zasedání 

zastupitelé projednají převod pozemku.  

 Zastupitelstvo bere na vědomí  

 

3. Podání žádosti o dotaci na opravu veřejné budovy a zřízení obecního úřadu v kulturním 

domě 

Starosta podal informaci, že prostřednictvím MAS Horní Pomoraví, o.p.s. bude opět podána 

žádost na Ministerstvo pro místní rozvoj ČR na získání dotace na opravu veřejné budovy a 

zřízení prostor pro obecní úřad.  

Hlasování o schválení podání žádosti o dotaci z Ministerstva pro místní rozvoj ČR na 

opravu veřejné budovy a zřízení obecního úřadu v kulturním domě v Rájci: 

Pro: 7   Proti: 0 Zdržel se: 0  

 

4. Informace ke spořícímu účtu, prodloužení termínovaných účtů 

Banka Creditas nabídla obci Rájec zřízení spořícího účtu a prodloužení termínovaného účtu.  

K 30. červnu 2023 končí termínovaný účet u České spořitelny, plánuje se prodloužení účtu na 

dalších 6 měsíců. 

Bc. Jan Beran dal návrh dotázat se i u jiných bank na úrokové sazby spořících a termínovaných 

účtů. 

Ing. František Žák doporučil nechat na běžném účtu jen základní měsíční finanční prostředky a 

zbytek financí převést na spořící účty. 

Starosta odpověděl, že vhodným investováním peněžních prostředků se bude zabývat s účetními 

obce a s návrhy je seznámí. 

         Zastupitelstvo bere na vědomí 

 

5. Dar SK Rájec, spolku pro hokejisty 

Zastupitelé obce se dohodli přispět z rozpočtu obce Rájec finančním darem SK Rájec, spolku na 

reprezentaci hokejistů. Starosta požádal zastupitele o podání návrhu na finanční dar. Ing. 

František Žák navrhl pro hokejový tým částku 4 000 Kč. Jiný návrh nebyl podán. 
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Hlasování o schválení poskytnutí daru z rozpočtu obce Rájec ve výši 4 000 Kč SK Rájec, 

spolku na podporu hokejového týmu SK Rájec a pověření starosty k podpisu darovací 

smlouvy: 

Pro: 7   Proti: 0 Zdržel se: 0  

 

6. Pořízení zábavné věže 

Starosta informoval o nabídce firmy Dimatex, která z naší obce sváží a recykluje textil, o 

možnosti koupi zábavné dětské věže v částce 35 542 Kč bez DPH. Zastupitelům se tato cena zdá 

vysoká. Vznesli návrh, zda by nešla koupit jen výplň a dřevěná konstrukce se zhotovila 

z vlastního nebo darovaného materiálu. Starosta zjistí u firmy, zda je možné odkoupit jen výplň a 

za jakou částku.   

Zastupitelstvo bere na vědomí 

 

7. Den Mikroregionu Zábřežsko v Nemili 

Starosta přítomným podal informaci, že letošní Den Mikroregionu Zábřežsko se uskuteční v obci 

Nemile v sobotu 6. června 2023. Obec se bude prezentovat stánkem. Plakát s informacemi je 

zveřejněn na webu obce Rájec a umístěn na vývěskách u školy a kulturního domu. 

Zastupitelstvo bere na vědomí 

 

8. Zásilkovna – rozšíření 

Bezkontaktní samoobslužné výdejní místo Zásilkovny v Rájci je plně využívané. Starosta obce 

se dotázal provozovatele Z-BOXu o možnosti rozšíření samoobslužného výdejního místa. Zatím 

nedostal zpětnou odpověď. Rozšířením služby se bude dále zabývat a průběžně informovat 

zastupitele.   

Zastupitelstvo bere na vědomí 

 

9. Třídění odpadu 

Přítomným byla starostou předaná k nahlédnutí zpráva zpracovaná firmou EKO-KOM o třídění 

odpadu v naší obce v porovnání se Zábřehem. EKO-KOM a.s. provádí statistiku svezeného 

odpadu přepočteného na jednoho občana pro danou obec. Ze zprávy vyplývá, že obec Rájec 

vykazuje malou výtěžnost odpadu na jednoho občana u plastů, plechovek, papíru a bioodpadu. 

Dále vykazujeme velký objem směsného komunálního odpadu – málo se třídí. Naopak vyšší 

výtěžnost máme u kartonu a skla, což je pozitivní. Bioodpad se v Rájci nesváží, občanům byly 

pořízeny kompostéry, což by se do budoucna mělo zohledňovat v evidovaném odpadu, dle počtu 

pořízených kompostérů v obci. EKO-KOM a.s. provádí statistiku svezeného odpadu 

přepočteného na jednoho občana u každé obce. Do budoucna se plánuje dle zájmu občanů 

v období topné sezóny svoz popele. Bližší informace na případné pořízení nádob na popel budou 

zveřejněny včas v Občasníku.  

Zastupitelé se shodli a doporučili starostovi získat data o množství odpadu z podobně velkých 

okolních obcí a poté jednotlivé ukazatele znovu porovnat. 

Ing. František Žák se zeptal, zda se započítává do statistiky i velkoobjemový odpad. Starosta 

odpověděl, že nezapočítává. Zůstává ve směsném odpadu. 

Zastupitelstvo bere na vědomí 

 

 

Starosta poděkoval přítomným za účast a veřejné zasedání v 19:50 hodin ukončil. 

 

V Rájci dne 24. dubna 2023 

Zapsala: Eva Ospálková 

 

 

 

..........................................................                                  ................................................... 

        ověřovatelé zápisu                              starosta obce 
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